

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱
Topics in Practice for Insurance(I) 保險實務專題(一)

當期課號	3182	Course Number	3182
授課教師	鍾玉輝	Instructor	,
中文課名	保險實務專題(一)	Course Name	Topics in Practice for Insurance(I)
開課單位	保險金融管理系(四進)四A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	<ol style="list-style-type: none"> 1. 從保險實務專題印証保險原理、原則之運作，並透過分組研討方式，加深對各項專題的研究、認識了解，並增加將來進入保險職場之工作能力 2. 使學生能熟悉並應用在其他學科上 3. 使學生具保險金融從業人員之專業態度 4. 可做為學生未來工作之基礎 	Objectives	<ol style="list-style-type: none"> 1. Insurance practice projects evidence insurance principles, and operation principles; group discussions deepen project study and understanding and increase the ability of working in insurance industry in the future. 2. Enabling students to be come familiar and apply in other subjects. 3. Enabling students to have professional attitudes in insurance and finance industry. 4. Serving as students' foundation of future work.
教材	保險學概要(袁宗蔚三民書局) PRINCIPLES OF INSURANCE	Teaching Materials	PRINCIPLES OF INSURANCE
成績評量方式	1. 平時分數25% 2. 期中考25% 3. 期末考50%	Grading	participation & quizzes: 25%, mid-term exam: 25%, Last-term exam : 50%
教師網頁	-		
教學內容	人類有史以來遭逢危難無數，導致經濟生活不安定，其危害有人身的，有財物、責任及利益的，而保險是面對危險最佳的方法。本課程在使同學瞭解險契約的將質，契約的訂立及各契約的內容，期有完整而精要的認識，以立正確的觀念，有助於其後的研習。	Syllabus	PEOPLE ARE OFTEN SUBJECT TO LOSS OR DAMAGE FROM MANY RISKS. IN ORDER TO REDUCE THE LOSSES , PEOPLE CHOOSE THE BEST WAY FROM THOSE METHODS OF DEALING WITH RISK "BUYING INSURANCE" TO ALLOCATE LOSSES TO OTHERS WHO ARE EXPOSED TO SIMILAR LOSSES . THE OBJECTIVE OF THIS COURSE IS TO COMPLETELY PRESENT WHAT INSURANCE IS ALL ABOUT SUPPLEMENTED AND ILLUSTRATED BY PRACTICES.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。